
Zpráva o činnosti SH ČMS Sbor dobrovolných hasičů Hýskov za rok 

2022 

Rok 2022 byl konečně prvním, alespoň trochu standardním rokem. Pro nás začal 7. 

ledna 2022 valnou hromadou, kde jsme si odsouhlasili plán práce a základní parametry 

hospodaření. Je dobré konstatovat, že se nám podařilo téměř všechny naplánované 

akce uskutečnit. Jediným projektem, který se nepodařilo naplnit byl tradiční memoriál 

Tomáše Bálka a Václava Vojty. Toto bohužel souvisí s celkovým postcovidovým 

utlumením činnosti v celé společnosti, a to nejen u dobrovolných hasičů. Nicméně jsme 

na naše předky nezapomněli a již vymýšlíme důstojnou náhradu tradiční hasičské 

soutěže. Pravděpodobně bude zaměřená na děti a směřována do zimního období. 

První akcí roku 2022, kterou jsme uspořádali, byl ples hasičů. Poslední březnovou 

sobotu se v kulturním domě sešlo na 180 lidí, aby se společně s ostatními pobavili. Plesu 

předcházelo tradiční zvaní, kdy jsme obešli vesnici a přinesli vstupenky až do domu. 

Také 1.000 prodaných lístků do tomboly svědčí o velikém zájmu o tuto tradiční 

společenskou akci. Kapela se osvědčila, a tak jsme ji ihned zamluvili na hasičský ples 

roku 2023.  

V květnu 2022 jsme hostili okrskové kolo soutěže v požárním sportu. A i když jsme na 

medaile nedosáhli, 4. místo našeho mladého týmu je příslibem do budoucna.  

Vrcholnou akci roku 2022 byla tradiční noční soutěž mladých hasičů v požárním útoku. 

39 soutěžních týmů, začátek ve 20 hodin, konec hluboko po půlnoci. Bylo fajn navázat 

na předcovidovou tradici. První novinkou bylo vybavení terčů LED osvětlením, které 

působilo impozantně. A ráno pak snídaně, která kromě tradičních párků byla zcela nová. 

Díky sponzorskému přispění Kamila Jeřábka byla snídaně vskutku luxusní. Míchaná 

vajíčka, slanina, fazole i grilované párečky pozvedly naší akci na mimořádnou úroveň. 

V létě jsme vyrazili na tábor, ale o tom Vám více řekne Honza Blahovec. Na konci léta 

dorazil nový skladovací kontejner. Žádost o dotační příspěvek byla Nadaci Agrofert 

zaslána v únoru 2020. Kontejner dorazil v srpnu 2022 a hned v září jsme jej sestavili. 

Na hřišti jsme také uskutečnili několik brigád a výsledkem je napojení bufetu na vodu 

ze studny, propojení studny a rozvaděče podzemním elektrickým vedením, ale také 

dokončení terénních úprav za kontejnery. A na podzim také první fáze renovace trávníku 

za nově zpevněným sjezdem.  

Práce pro obec byla zejména na bedrech naší jednotky. Nicméně průvod čertů 

Krampusáků krátce před Vánoci si vyžádal maximální nasazení nejen členů SDH. Od 

nás je to alespoň malé poděkování za vstřícnost obce vůči dobrovolným hasičům. 

Jedním z největších pozitiv roku 2022 je udržení činnosti našich dorostenců, a to, že je 

nasazujeme i na dospělácké soutěže. A tak naše holky dnes převezmou pohár za 

vítězství v okrskové soutěži. Změn doznala také práce s dětmi a mládeží, kde kromě 4 

dospělých trenérů, máme nyní i zdařilé pomocníky z řad dorostenců, kteří také 

většinově prošli nezbytným školením. Za zmínku stojí také vyslání dvou týmů na tradiční 



závody ve Stradonicích. Kromě zkušených mužů jsme také vyslali ženské – 

dorostenecké družstvo. A holky to zvládly. 

Rok 2022 byl také bohatý na oslavy založení okolních i vzdálenějších sborů. Navštívili 

jsme oslavy v Chyňavě, Stradonicích, Malých Přílepech, ale také u kamarádů v Zaječově 

na druhém konci Berounského okresu.  

Konec roku byl pro nás smutný, když jsme se chvíli před Vánocemi rozloučili s Milošem 

Blahovcem starším. 

Výbor SDH se scházel pravidelně vždy první neděli po „houkání“ s výjimkou 

prázdninového období. Postupně se snažíme o lepší sdílení informací, zpřístupnili jsme 

kompletní fotogalerií na webu a po delší odmlce také zásadně inovovali webové stránky. 

V tomto trendu chceme nadále pokračovat.  

Financování bylo v roce 2022 bylo postaveno na dotačních titulech obce Hýskov, 

Národní sportovní agentury, Nadace Agrofert a dalších. Zbytek financí pak jsme získali 

vlastní činnosti. Mezi největší vydání pak náleželo pořízení kontejneru, oprava obou PS 

12, a nutné obnovení sady hadic a savice pro dorostence, které již popraskaly věkem. 

Nově je také rozpočet SDH zatížen platbou nájemného za tělocvičnu, což vloni obnášelo 

přes 30.000,- Kč.  

Celkové příjmy překonaly 288.000,- Kč a náklady 280.000,- Kč. Rok 2022 byl v tomto 

směru rekordní ale příští roky budou mnohem náročnější. Příspěvek NSA se sníží 

z 90.000,- Kč na 31.000,- Kč. Musíme také očekávat zvýšení běžných nákladů a čekají 

nás náročné akce.  

Aby činnost SDH Hýskov nadále pokračovala, bude nutno více aktivovat členskou 

základnu. Práce s mládeži funguje výborně, a to i díky ochotě našich dorostenců. 

Rezervy jsou u nás dospělých. Máme evidováno 42 dospělých členů a 49 dětí a 

dorostenců. Na brigády však chodí stále stejný úzký kolektiv. V roce 2023 budeme 

pořádat dvě veliké akce. Naši noční soutěž a jarní kolo Plamenu. Tady budeme opravdu 

potřebovat každou ruku a nohu.  

Zprávu o činnosti SDH Hýskov za rok 2022 bych rád skončil optimisticky. Věřím že rok 

2023 bude pokračováním obnovené činnosti dobrovolného hasičstva po covidových 

letech. Věřím, že se nám podaří rozvíjet naši činnost a že budeme dělat čest nejen 

pojmu dobrovolní hasiči, ale budeme dělat čest i obci, ve které působíme. Proto závěrem 

velký dík Vám všem hasičům. Veliké díky obci Hýskov v čele se starostkou Veronikou 

Šmolcnopovou za neustálou podporu. Veliké díky našim rodinám za to, že respektují 

naši činnost a velký dík rodičům dětí, které tak úspěšně reprezentují Sbor dobrovolných 

hasičů Hýskov a obec Hýskov. 

 


